

កិច្ចការ១៣:១-៥២

ជំពូក ១៣

បទបញ្ជា បេសកកម្មលើកទីមួយរបស់សាក្សី
ពួកជំនុំជម្រះលោកបណ្ឌិតស៊ុនចាន់ថុលស៊ីនស៊ីនស៊ីនស៊ីនស៊ីនស៊ីន
សកម្មភាពប្រឆាំងនឹងកោះប៉ាផុស
សាក្សីអធិប្បាយនៅក្នុងអាងទឹក

ពេលនេះ យើងចាប់ផ្តើមសិក្សាវគ្គចុងក្រោយបង្អស់នៃកំណត់ត្រាកិច្ចការ។
ពេល គឺពីជំពូក១៣ដល់ជំពូក២៨។

ព្រះអម្ចាស់ទ្រង់ធ្វើអោយដំណឹងល្អរបស់ព្រះអម្ចាស់យេស៊ូវ រីកជាផ្លូវការ
ទៅដល់ចុងបំផុតនៃផែនដីហើយ។

យើងអរគុណព្រះអង្គ ដែលធ្វើអោយដំណឹងល្អបានរីកសាយទៅដល់ចុងបំផុត
នៃផែនដី ដោយបណ្តាលអោយគ្រីស្ទបរិសុទ្ធចានមកផ្សាយដំណឹងល្អ ដល់ស្រុកភូមិ
របស់យើង។ បើគ្មានអ្នកទាំងនោះទេ ម៉្លោះសមយើងមិនបានស្គាល់ព្រះអម្ចាស់យេស៊ូវថា
ជាអង្គសង្គ្រោះដូចសព្វថ្ងៃនេះឡើយ។ ការរបស់យើងគឺត្រូវនាំដំណឹងល្អទៅដល់ទីណា
ដែលមិនមានមនុស្សឮពីព្រះនាមព្រះអម្ចាស់យេស៊ូវគ្រីស្ទ។

សាវ័កពេត្រុសបានបញ្ចប់កិច្ចការរបស់លោកហើយ។ ឥឡូវនេះ សាវ័កប៉ូល ចូលមកបំពេញតួនាទីជាអ្នកដឹកនាំការងាររបស់ព្រះអង្គម្តង។ ព្រះជាម្ចាស់ប្រើសាវ័ក ប៉ូលយ៉ាងខ្លាំងក្លា។

សាវ័កប៉ូលចេញទៅបម្រើការងារព្រះអង្គជាបេសកជន រួមជាមួយនឹងលោក បាណាបាស។ លោកសំចតដំបូងបង្អស់នៅកោះគីប្រុស ជាស្រុកកំណើតរបស់លោក បាណាបាស។ លោកនាំគ្នាដើរឆ្លងខ្នងកោះ រួចហើយចុះសំពៅនៅម្តុំប៉ាផុស ដើម្បីឆ្លង ទៅស្រុកពើកាកុងខេត្តប៉ាមភីលា។ ពីទីនោះ លោកធ្វើដំណើរចូលទៅក្នុងទីបំណង ចុង ខាងលិច ដែលសព្វថ្ងៃនេះ ជាប្រទេសទួរគី។ លោកចូលទៅក្រុងអាន់ទីយ៉ូក អ៊ីកូនាម លីស្ត្រា ឌីមី រួចត្រឡប់មកអាត់តាលីយ៉ា ហើយបង្ហូសមកទីក្រុងអាន់ទីយ៉ូកវិញ។ ទីក្រុងអាន់ទីយ៉ូក មានពីរកន្លែង មួយនៅស្រុកពីសីខា ហើយមួយទៀត នៅខេត្តសេរី។

**ពួកជំនុំបញ្ជូនលោកបាណាបាស
និងសាវ័កប៉ូលពីក្រុងអាន់ទីយ៉ូក**

រីឯក្នុងពួកជំនុំនៅក្រុងអាន់ទីយ៉ូក នោះមានត្រូវអធិប្បាយ និង ត្រូវបង្រៀនខ្លះ គឺបាណាបាស^១ សីម្មាន ដែលហៅថា នីតេរ^១ លូកាស ជាសាសន៍គីរេន^១ ម៉ានាំអេន ជាកូនចិញ្ចឹមជាមួយនឹង ហេរ៉ូឌ ល្ហេចអនុរាជ^១និងសុល^១ កំពុងដែលអ្នកទាំងនោះធ្វើ

កម្មវិធីការងារប្រចាំឆ្នាំព្រះកម្មវិធី

**ការងារ ថ្វាយព្រះអម្ចាស់ទាំងតម នោះព្រះវិញ្ញាណបរិសុទ្ធមាន
បន្ទូលប្រាប់ថា ចូរញែកបាណាចាស នឹងសុលចេញឱ្យខ្ញុំ សំរាប់
ការងារដែលខ្ញុំហៅគេឱ្យធ្វើ (កិច្ចការ១៣:១-២)។**

កាលលោកទាំងពីរចាប់ផ្តើមបម្រើកិច្ចការងាររបស់ព្រះអង្គ លោកបាណា
ចាសជាអ្នកនាំមុខលោកសុល។ ក្រោយមកបន្ទាប់ពីលោកសុលប្តូរឈ្មោះទៅជាលោក
ប៉ូល លោកប៉ូលបានត្រឡប់ជាអ្នកនាំមុខផ្នែកកិច្ចការងាររបស់ព្រះអង្គនេះវិញ។

**ដូច្នេះ ក្រោយដែលបានតមហើយអធិស្ឋាន ព្រមទាំងដាក់ដៃលើ
អ្នកទាំង២ នោះក៏បើកឱ្យគេទៅ (កិច្ចការ១៣:៣)។**

លោកសាវ៉ែកប៉ូល ហើយនិងលោកបាណាចាសត្រូវក្រុមជំនុំតែងតាំងបញ្ជូន
ធ្វើជាបេសកជនផ្សាយដំណឹងល្អ។ ក្រុមជំនុំនៅទីក្រុងអាន់ទីយ៉ូក ដែលជាក្រុមជំនុំ
សាសន៍ដទៃ ចេះបញ្ជូនមនុស្សទៅផ្សាយដំណឹងល្អនៅភូមិឯនាយ។ ក្រុមជំនុំក្រុង
យេរូសាឡឹម មិនបានធ្វើបេសកកម្មទេ។ ពួកជំនុំនៅទីក្រុងអាន់ទីយ៉ូកតែងតែនាំគ្នា
អធិស្ឋានទាំងតម ពីព្រោះគេចង់ស្គាល់ព្រះហឫទ័យបំណងរបស់ព្រះចំពោះជីវិត
របស់គេ ក៏ដូចជាជីវិតរបស់ក្រុមជំនុំគេដែរ។

អ្នកចាស់ទុំនាំគ្នាដាក់ដៃលើលោកប៉ូល ហើយនិងលោកបណ្ឌិតស ដើម្បី
 បញ្ជូនធ្វើជាបេសកជនពីក្រុមជំនុំខ្លួន។ សព្វថ្ងៃពេលយើងបញ្ជូនបេសកជនចេញទៅ
 បម្រើព្រះអង្គនៅកន្លែងផ្សេង យើងក៏ត្រូវធ្វើយ៉ាងដូច្នោះដែរ។ ការដាក់ដៃ គឺជាការ
 បញ្ជាក់ថា អ្នកទាំងពីរជាអ្នកចេញទៅផ្សាយដំណឹងល្អ ជំនួសវិហារ ឬក្រុមដែល
 បញ្ជូនគេទៅ។ អ្នកដែលដាក់ដៃត្រូវអធិស្ឋាន និងត្រូវគាំទ្រកិច្ចការដែលបេសកជន
 នោះត្រូវធ្វើ។ ចំណែកបេសកជន ក៏ត្រូវគិតថា ខ្លួនទទួលខុសត្រូវចំពោះអ្នកដែល
 គេដាក់ដៃបញ្ជូនទៅ។ ពួកជំនុំនៅទីក្រុងអាន់ទីយ៉ូក នាំគ្នាដាក់ដៃលើសារ៉ែកប៉ូល
 និងលោកបណ្ឌិតស។ លោកទាំងពីរចេញទៅធ្វើជាអ្នកតំណាងរបស់ក្រុមជំនុំនោះ។
 បេសកកម្មរបស់ក្រុមជំនុំត្រូវតែជាកន្លែងដែលនៅឯនាយ គឺកន្លែងដែលពួកជំនុំពិបាក
 គ្រប់គ្រងការងារផ្សាយដំណឹងល្អ។

**ឯអ្នកទាំង២នោះ ក៏ចុះទៅដល់សេលើស៊ា ដោយព្រះវិញ្ញាណ
 បរិសុទ្ធចាក់ឱ្យទៅ នៅទីនោះគេចុះសំពៅចេញទៅឯកោះគីប្រុស
 (កិច្ចការ១៣:៤)។**

ព្រះវិញ្ញាណបរិសុទ្ធរបស់ព្រះអង្គនឹងដឹកនាំលោកទាំងពីរ អោយធ្វើដំណើរ
 តាមឆ្នេរសមុទ្រឆ្ពោះទៅកាន់ទីក្រុងសេលើស៊ា រួចហើយចុះសំពៅពីទីក្រុងនោះ។

**ដល់សាឡាមីនហើយ គេក៏ផ្សាយព្រះបន្ទូល នៅក្នុងសាលាប្រជុំ
ទាំងប៉ុន្មានរបស់ពួកសាសន៍យូដា មានទាំងយ៉ូហានជាអ្នកជំនួយ
ដែរ (កិច្ចការ ១៣:៥) ។**

យុទ្ធវិធីរបស់សាវ័កប៉ូល គឺទីណាដែលលោកទៅ លោកសំដៅទៅសាលា
ប្រជុំរបស់សាសន៍យូដា។ ពីចំណុចនោះទៅ លោកចេះតែផ្សាយដំណឹងល្អទៅឯ
សាសន៍ដទៃទៀត។ ឯលោកយ៉ូហាន-ម៉ាកុស ក៏រួមដំណើរជាមួយនឹងលោកទាំងពីរ
ដែរ។

សកម្មភាពប្រឆាំងនឹងកោះឆ្នាំង

**កាលបានដើរកាត់កោះទៅក្រឹមប៉ាផុសហើយ នោះក៏ប្រទះនឹង
សាសន៍យូដាម្នាក់ដែលធ្វើ ជាត្រូវអាបឆ្មប់ ជាហោរាក្លែងក្លាយ
ឈ្មោះបារ-យេស៊ូវ (កិច្ចការ ១៣:៦) ។**

សាវ័កប៉ូលនិងលោកបណ្ឌិត ហាក់ដូចជាមិនសូវទទួលបានជោគជ័យអំពី
កិច្ចការរបស់ព្រះអម្ចាស់យេស៊ូវ នៅទីក្រុងសាឡាមីនទេ។ បន្ទាប់មកទៀត លោកធ្វើ
ដំណើរទៅកោះគីប្រុស រួចហើយដើរឆ្លងកោះដើម្បីទៅឯក្រឹមម្ខាងទៀត។ នៅស្រុក

ប៉ាផុស លោកជួបជាមួយនឹងសកម្មភាពប្រឆាំង ដែលបង្កឡើងដោយត្រួតពិនិត្យមួយរូប។ ត្រួតពិនិត្យនោះ ពូកែណាស់ ដ្បិតសូម្បីចៅហ្វាយខេត្តរបស់រាជការរួម ក៏ស្ថិតនៅក្រោម អំណាចរបស់ត្រួតពិនិត្យនេះដែរ។

“ត្រូវនោះនៅជាមួយនឹងអ្នកដំណាងជាតិរួមម្នាក់ ឈ្មោះសើគាស -ប៊ូល្លូស ជាអ្នកឆ្លៀវឆ្លាត លោកក៏ហៅ បាណាបាស នឹងសុលមក ដើម្បីចង់ស្តាប់ព្រះបន្ទូល តែអេលីម៉ាស ជាត្រូវអាចចប់នោះ (ដ្បិតឈ្មោះនោះប្រែមកដូច្នោះ) ក៏តាំងខ្លួនទាស់នឹងគេ ដើម្បី បង្វែរលោកមិនឱ្យជឿ (កិច្ចការ១៣:៧-៨) ។

ការប្រឆាំងនេះ កើតដោយសារសាតាំងផ្ទាល់តែម្តង។ ចៅហ្វាយខេត្តស្រុក នោះ ឈ្មោះសើគាស-ប៊ូល្លូស។ លោកតែងតែសួរយោបល់ដល់ត្រួតពិនិត្យនេះជានិច្ច ក្នុងការគ្រប់គ្រងដល់ប្រជាពលរដ្ឋ។ សព្វថ្ងៃមានអ្នកដឹកនាំនគរប្រើនាម ដែលស្ថិត នៅក្រោមអំណាចគ្រូមន្តអាគម។ លុះដំណឹងល្អបានឈានទៅដល់ទីណា គ្រូមន្តអាគម ចេះតែចាក់រុកដល់អ្នកដឹកនាំរបស់នគរ មិនអោយព្រះបន្ទូលរបស់ព្រះអង្គធ្វើអោយ មនុស្សសុចរិតបានដុះដាលកើតទេ។

**តែសុលដែលហៅថា ប៉ុល ផែរ គាត់បានពេញជាព្រះវិញ្ញាណ
បរិសុទ្ធ ក៏សំឡឹងមើលទៅត្រូវនោះ ដោយនិយាយថា (កិច្ចការ
១៣:៩)។**

ក្នុងពេលនេះ លោកសុលបានប្តូរឈ្មោះរបស់លោកមកជាប៉ុលវិញ។ តើ
ប៉ុលមានន័យយ៉ាងដូចម្តេច? លោកប៉ុលប្រែថា មានតួចល្អិត។ អ្នកខ្លះយល់ថា លោក
មិនចង់ប្រើឈ្មោះសុលដូចមុនទៀតទេ ពីព្រោះសុលជាអ្នកមានអំណាចខ្លាំងក្លាហួស
ហេតុពេក។ លោកចង់ដាក់ឈ្មោះប៉ុលវិញ ពីព្រោះមានន័យថា ល្អិតល្អាច។

**នៃ មនុស្សដែលពេញដោយកិច្ចកល នឹងសេចក្តីល្អិតគ្រប់យ៉ាង
ជាកូននៃអារក្ស ហើយជាខ្មាំងសត្រូវ ដល់គ្រប់ទាំងសេចក្តីសុចរិត
អើយ តើមិនព្រមឈប់បង្កូចផ្លូវត្រង់របស់ព្រះអម្ចាស់ទេឬអី (កិច្ច
ការ១៣:១០)។**

កន្លងមកសារីកប៉ុលនិយាយស្តីដោយថ្នាក់ថ្នមអ្នកស្តាប់ណាស់។ ប៉ុន្តែនៅ
ពេលដែលត្រូវធ្លាប់បានដើមមុខបញ្ចេញសកម្មភាពប្រឆាំងជាមួយនឹងលោក សារីកប៉ុល
មិនបណ្តាក់មាត់ទេ។ លោកដឹងច្បាស់ថា អំណាចនេះមកពីសាតាំង។ ដូច្នេះ លោក
ត្រូវបន្ទោសសាតាំងដោយចេស្តារបស់ព្រះយេស៊ូវគ្រីស្ទ។ យើងជាអ្នកបម្រើព្រះអង្គ

សព្វថ្ងៃ ត្រូវប្រើអំណាចរបស់ព្រះអម្ចាស់យេស៊ូវ ដើម្បីបន្ថែមដល់កិច្ចការរបស់
សាតាំង ដែលយាក់យ៉ាងមិនអោយមនុស្សជឿដល់ព្រះអម្ចាស់យេស៊ូវគ្រីស្ទដែរ។

**មើល ឥឡូវនេះ ព្រះហស្តនៃព្រះអម្ចាស់បានមកលើឯងហើយ
ឯងនឹងត្រូវខ្វាក់ភ្នែក មើលមិនឃើញពន្លឺថ្ងៃជាយូរមកទេ នោះ
ស្រាប់តែភ្នែករបស់ត្រូវនោះបានទៅជាព្រិលៗ ហើយឯងនឹងស្លាប់
ទៅ រួចក៏ដើរវិលវល់រកអ្នកណាឱ្យដឹកដៃ (កិច្ចការ១៣:១១) ។**

លោកអេលីម៉ាសដែលជាត្រូធូប ស្ថិតនៅក្រោមសំណាញ់ព្រលឹងវិញ្ញាណ
យ៉ាងខ្មៅងងឹត។ ឥឡូវ រូបកាយរបស់លោកក៏ត្រូវខ្វាក់ងងឹតថែមទៀតផង។

**កាលលោកដំណាងជាតិឃើញការដែលកើតមកដូច្នោះ នោះក៏
ជឿ ព្រមទាំងមានសេចក្តីអស្ចារ្យក្នុងចិត្ត អំពីសេចក្តីបង្រៀន
របស់ព្រះអម្ចាស់ផង (កិច្ចការ១៣:១២) ។**

ខ្ញុំចង់អោយលោកអ្នកបងប្អូនសង្កេតកិរិយាសារីកប៉ុលត្រង់នេះ អោយបាន
ហ្មត់ចត់។ លោកអាចធ្វើទិសម្តាល់បាន ពីព្រោះជាអត្តសញ្ញាណបញ្ជាក់ថា លោក
ជាមនុស្សដែលព្រះយេស៊ូវគ្រីស្ទបញ្ជូនមក។ នៅពេលដែលលោកសារីកប៉ុលធ្វើដំណើរ

ទៅដល់ដំបូងបំផុត លោកមិនបានយកគម្ពីរសញ្ញាថ្មីទៅជាមួយនឹងខ្លួនទេ។ សម័យនោះ មិនទាន់មានព្រះគម្ពីរសញ្ញាថ្មីនៅឡើយ។ ដូច្នេះ តើធ្វើដូចម្តេចដើម្បីអោយអ្នកផងទាំងពួងដឹងថា លោកជាមនុស្សដែលព្រះជាម្ចាស់បញ្ជូនមកអោយផ្សព្វផ្សាយដំណឹងល្អ? មនុស្សទទួលស្គាល់ថា លោកជាអ្នកដែលព្រះជាម្ចាស់បញ្ជូនមក ដោយសារទិសម្តាល់ដែលជាអំណោយទានព្រះប្រទានមកអោយលោក។ បច្ចុប្បន្ននេះ យើងមានព្រះគម្ពីរសញ្ញាថ្មីសរសេរជាលាយលក្ខណ៍អក្សរយ៉ាងពេញលេញហើយ។ អំណាចចេស្តារបស់ព្រះជាម្ចាស់ មិនមែនស្ថិតនៅលើទិសម្តាល់ទៀតទេ។ សព្វថ្ងៃ ចេស្តារបស់ព្រះជាម្ចាស់ស្ថិតនៅលើព្រះបន្ទូលរបស់ព្រះដែលសរសេរជាភាសាមនុស្សជាតិ។ សារឹកយ៉ូហានបញ្ជាក់ច្បាស់អំពីចេស្តារបស់ព្រះបន្ទូលថា “បើអ្នកណាមកឯអ្នករាល់គ្នា តែមិនបង្រៀនចំពោះសេចក្តីនេះ នោះកុំឱ្យទទួលអ្នកនោះនៅក្នុងផ្ទះឡើយ ក៏កុំឱ្យទាំងជំរាបសួរដល់អ្នកនោះផង” (២យ៉ូហាន១០)។ ព្រះបន្ទូលរបស់ព្រះ ដែលសរសេរឡើងជាភាសាមនុស្សជាតិជាគោលទ្វីដែលពួកជំនុំសព្វថ្ងៃ ត្រូវយកមកធ្វើជាអំណាចចេស្តាសម្រាប់គ្រប់គ្រងជំនឿ និងជីវិតរស់នៅរបស់ខ្លួនផ្ទាល់។

នៅភូមិប៉ាផុស ត្រូវប្រើមន្តអាគមធ្វើអោយអ្នកស្រុកបាក់ស្បាត។ ដូចយើងឃើញស្រាប់ហើយថា សព្វថ្ងៃនេះ ត្រូវមន្តអាគមក៏ចេះមើលជម្ងឺអោយជាបានដែរ។ ដូច្នេះ ការប្រោសជម្ងឺជា មិនមែនចាំបាច់មកពីព្រះជាម្ចាស់ទេ។ សាតាំងក៏ចេះប្រើអំណាចរបស់វា ធ្វើអោយជម្ងឺបានជាសះស្បើយដែរ។

ចំណែកសារឹកប៉ុលវិញ អំណាចរបស់លោកទទួលបានមកពីព្រះអម្ចាស់យេស៊ូវគ្រីស្ទ។ អំណាចរបស់លោក មានប្រៀបលើអំណាចរបស់ត្រួតច្របំ ត្រង់ដែលថា សារឹកប៉ុលមានចេតនារបស់ព្រះអម្ចាស់យេស៊ូវគ្រីស្ទ ដែលទ្រង់រស់ពីសុគតឡើងវិញ។ លោកអភិបាលខេត្តជនជាតិរ៉ូមម្នាក់ នាមសេភាស-ប៊ូលីស បានចូលមកទទួលពន្លឺពីព្រះអម្ចាស់យេស៊ូវគ្រីស្ទ តាមរយៈលោកប៉ុល។ កន្លងមកលោកស្ថិតនៅក្រោមអំណាចត្រួតច្របំ តែឥឡូវនេះ លោកបានត្រឡប់មកជាអ្នកជឿដល់ព្រះអង្គវិញពីព្រោះលោកបានឃើញសេចក្តីអស្ចារ្យនៅក្នុងគោលនិយមរបស់ព្រះអម្ចាស់យេស៊ូវគ្រីស្ទ។

ប៉ុល នឹងពួកឆ្មារគាត់ ក៏ចុះសំពៅចេញពីប៉ាផុសទៅដល់ពើកា នៅស្រុកប៉ាមភីលា ឯយ៉ូហាន គាត់បែកពីគេ ត្រឡប់ទៅឯក្រុងយេរូសាឡឹមវិញ (កិច្ចការ១៣:១៣)។

បណ្ឌិតលូកា មិនបានសរសេររឿងអាក្រក់អំពីដំណើរលោកយ៉ូហាន-ម៉ាកុសទេ។ នៅក្នុងខ១៣ លោកយ៉ូហាន-ម៉ាកុសរត់ចោលមិត្តភក្តិ ពេលដែលគាត់ធ្វើដំណើរទៅផ្សាយដំណឹងល្អ។ លោកម៉ាកុសមិនធ្លាប់លំបាកទេ។ ម្តាយរបស់លោកជាអ្នកមាន ព្រមទាំងជាអ្នកដឹកនាំក្រុមជំនុំនៅទីក្រុងយេរូសាឡឹមផង។ ផ្ទះរបស់ម្តាយលោកយ៉ូហាន-ម៉ាកុស ជាកន្លែងពួកជំនុំថ្វាយបង្គំរៀងរាល់ថ្ងៃបរិសុទ្ធ។ នៅពេលដែលលោកធ្វើដំណើរមកដល់ស្រុកពើកា រួចហើយចូលទៅដល់បេះដូងនៃទីបរិសុទ្ធចុងខាងលិច

លោកឃើញមានអ្នកថ្វាយបង្គំរូបព្រះ និងគ្រោះថ្នាក់ដែលលោកត្រូវឆ្លងកាត់ ជម្ងឺខ្លះ ម្ហូបអាហារ។ លោកគិតថា ប្រហែលជាព្រះជាម្ចាស់មិនត្រាស់ហៅលោកអោយ ធ្វើជាបេសកជនទេ។ លោកសម្រេចចិត្តត្រឡប់មកផ្ទះវិញទៅ។

ក្រោយមកទៀត លោកយ៉ូហាន-ម៉ាកុសចង់ចូលរួមដំណើរជាមួយនឹងសារីក ប៉ូលម្តងទៀត។ លោកប៉ូលបដិសេធមិនព្រមទទួលអោយលោកយ៉ូហាន-ម៉ាកុសរួម ដំណើរទេ។ លោកប៉ូលនិងលោកបាណាបានចែកផ្លូវគ្នា ដោយសារតែបញ្ហារបស់ លោកយ៉ូហាន-ម៉ាកុស។ ក្រោយមកទើបសារីកប៉ូលដឹងខ្លួនថា កិរិយារបស់លោក ខុសទេ។ ព្រះជាម្ចាស់មិនបានបោះបង់ចោលលោកយ៉ូហាន-ម៉ាកុស ដោយសារតែ លោកបរាជ័យម្តងរួចហើយនោះទេ។ ចំណែកឯព្រះអម្ចាស់ទ្រង់តែងតែប្រទានអោយ យើងមានឱកាសជាច្រើនដង។ ព្រះជាម្ចាស់ប្រទានអោយយ៉ូហាន-ម៉ាកុស មានឱកាស ម្តងទៀត បានជាលោកអាចងើបឡើងជាមនុស្សធំពេញវ័យ។ ពេលមុនសារីកប៉ូលទទួល ទៅនៅជាមួយព្រះអង្គ លោកបានសរសេរសំបុត្រប្រាប់ដល់លោកម៉ូស៊ីថាសិស្សរបស់ លោកថា “មានតែលោកលូកាប៉ូណ្លោះទេ ដែលនៅជាមួយនឹងខ្ញុំ ចូរឱ្យអ្នកនាំម៉ាកុស ទៅជាមួយផង ដ្បិតគាត់ជាអ្នកមានប្រយោជន៍ក្នុងការងារខ្ញុំ” (២ទីម៉ូថេ៤:១១)។ លោកយ៉ូហាន-ម៉ាកុសជាអ្នកកត់ត្រាគម្ពីរដំណឹងល្អម៉ាកុស។ អរព្រះគុណដល់ព្រះ ជាម្ចាស់ដែលទ្រង់ផ្តល់ឱកាសម្តងទៀត ដល់លោកយ៉ូហាន-ម៉ាកុស ដ្បិតឥឡូវនេះ លោកបានធំពេញវ័យហើយ។

សារវិកបុលអធិប្បាយនៃវគ្គនិយ័ត

“តែគេចេញពីពើកា ដើរកាត់ទៅឯអាត់ទីយ៉ូក នៅស្រុកពិសីខា ក៏ចូលទៅអង្គុយក្នុងសាលាប្រជុំ នៅថ្ងៃយប់សំរាក ” ក្រោយ ការដែលអាត់មើលក្រិក្យវិន័យ នឹងឥដ្ឋរពុកហោរាហើយ នោះ មេសាលាក៏ប្រើមនុស្ស ឱ្យទៅប្រាប់ថា បងប្អូនអើយ បើមាន សេចក្តីអ្វីនឹងទូន្មានដល់ពួកជន នោះសូមបងប្អូនមានប្រសាសន៍ ចុះ (កិច្ចការ១៣:១៤-១៥) ។

ឥឡូវ សារវិកបុលចូលទៅសាលាប្រជុំរបស់សាសន៍យូដាទៀតហើយ។ សាសន៍ យូដានាំគ្នារស់នៅបែកខ្ញែកគ្នា សព្វទឹកនៃឯកភាពរាជាណាចក្ររួម។ ទីណាដែលគេ ទៅដល់ គេតែងតែសង់សាលាប្រជុំដើម្បីនាំគ្នាថ្វាយបង្គំ។ បើគាប់ជូនជាមានភ្ញៀវ ដែលមកពីទីក្រុងយេរូសាឡឹម គឺចង់អោយភ្ញៀវទាំងនោះធ្វើទីបន្ទាល់ ឬក៏បង្ហាត់ បង្រៀនព្រះបន្ទូល។ ធ្វើឱកាសនោះ សារវិកបុលផ្សាយដំណឹងល្អ។ នៅពេលដែល គេហៅលោក លោកក៏និយាយតាមសំណូមរបស់គេទៅ។ សេចក្តីអធិប្បាយរបស់ សារវិកបុល ដែលលោកបង្រៀននៅក្នុងទីក្រុងអាត់ទីយ៉ូក ខេត្តពិសីខា ជាសេចក្តី បង្រៀនដែលមានខ្លឹមសារជ្រាលជ្រៅជាទីបំផុត។ នៅពេលដែលគេសូមអោយសារវិក

ប៉ុលនិយាយ លោកក៏ចាប់ផ្តើមនិយាយពីដំណឹងល្អតែម្តង។ ការនោះជាមូលហេតុ ដែល
លោកធ្វើដំណើរមកទីនេះ។

**លំដាប់នោះ ប៉ុលក៏ក្រោកឡើង ធ្វើគ្រឿងសំគាល់នឹងដៃ និយាយ
ថា ពួកសាសន៍អ៊ីស្រាអែល នឹងអស់អ្នកដែលកោតខ្លាចដល់ព្រះ
អើយ សូមស្តាប់ចុះ (កិច្ចការ១៣:១៦)។**

បើតាមសេចក្តីផ្តើមនៃការអធិប្បាយរបស់សាវ័កប៉ុល យើងអាចសន្និដ្ឋានថា
នៅទីនោះ មិនមែនសុទ្ធតែជាសាសន៍យូដាទេ គឺមានសាសន៍ដទៃខ្លះដែលចូលសាសន៍
យូដាផង។

**១៧ ព្រះនៃសាសន៍អ៊ីស្រាអែលយើងនេះ ទ្រង់បានរើសពួកពូជយូដា
យើងរាល់គ្នា ក៏លើកដំកើងសាសន៍យើង ក្នុងកាលដែលគេ
អាស្រ័យនៅស្រុកអេស៊ីរូនៅឡើយ រួចទ្រង់នាំគេចេញពីស្រុក
នោះ ដោយព្រះហស្តជ័យមានព្រះចេស្ដា ១៨ ហើយទ្រង់បានទ្រាំទ្រ
នឹងកិរិយារបស់គេ នៅទីរហោស្ថាន ក្នុងរវាងប្រហែលជា៤០ឆ្នាំ
១៩ ក្រោយដែលទ្រង់បានបំផ្លាញសាសន៍ទាំង៧ នគរនៅស្រុក
កាណាន នោះក៏ចែកស្រុករបស់គេដល់ពួកពូជយូដាយើងដោយ**

ចាប់ផ្តើម ^{២០} ក្រោយការទាំងនោះមក ទ្រង់ប្រទានឱ្យមាន
ចៅហ្វាយក្នុងរវាងប្រហែលជា៤៥០ឆ្នាំ ដរាបដល់គ្រាហោរា
សាំយូអែល (កិច្ចការ១៣:១៧-២០) ។

សារឹកប៉ុលចាប់ផ្តើមសេចក្តីបង្រៀនរបស់លោក ដូចលោកស្នេដានអធិប្បាយ
ដែរ។ លោកចាប់ផ្តើមជាមួយនឹងប្រវត្តិសាស្ត្ររបស់សាសន៍អ៊ីស្រាអែល។

^{២១} នោះគេសូមឱ្យមានស្តេច រួចព្រះទ្រង់តាំងសូល ជាបុត្រគីស
ក្នុងពូជអំបូរហេប្រាយ៉ាមីន ឱ្យធ្វើជាស្តេចលើគេ នៅរវាង៤០ឆ្នាំ
^{២២} កាលដកស្តេចនោះចេញហើយ នោះទ្រង់លើកដាវីឌតាំងឡើង
ជាស្តេចវិញ ក៏ធ្វើបន្ទាល់ពីស្តេចដាវីឌថា "អញរកបានដាវីឌ កូន
អ៊ីសាយ ជាទីគាប់ចិត្តដល់អញ ដែលនឹងធ្វើតាមចិត្តអញគ្រប់
ជំពូក" ^{២៣} គឺពីព្រះវង្សស្តេចនោះហើយ ដែលព្រះបានបង្កើត
ព្រះអង្គសង្គ្រោះ១អង្គ ដល់សាសន៍អ៊ីស្រាអែល តាមសេចក្តីសន្យា
គឺជាព្រះយេស៊ូវ (កិច្ចការ១៣:២១-២៣) ។

បន្ទាប់ពីលោកបានពន្យល់ដល់សាសន៍យូដា អំពីប្រវត្តិសាស្ត្ររបស់សាសន៍
អ៊ីស្រាអែលហើយ លោកក៏ចាប់ផ្តើមពន្យល់អំពីអង្គព្រះយេស៊ូវដែលជាអង្គសង្គ្រោះ

របស់មនុស្សលោក។

^{២៤} តែមុនដែលទ្រង់យាងមក នោះលោកយ៉ូហានបានប្រកាស ប្រាប់ពីបុណ្យជ្រមុជទឹក ខាងការប្រែចិត្ត ដល់សាសន៍ អ៊ីស្រាអែលទាំងអស់គ្នាជាស្រេចហើយ ^{២៥} កាលលោកយ៉ូហាន កំពុងតែធ្វើសំរេចការងារនោះ លោកមានប្រសាសន៍ថា តើអ្នក រាល់គ្នាស្មានថា ខ្ញុំជាអ្នកណា ខ្ញុំមិនមែនជាព្រះអង្គនោះទេ តែមើល ព្រះអង្គនោះយាងមកក្រោយខ្ញុំ ខ្ញុំមិនគួរនឹងស្រាយ ខ្សែស្រព័ណ័របានទ្រង់ផង ^{២៦} ឱបងប្អូន ជាកូនចៅពូជអំប្រាហាំ នឹងអស់អ្នកក្នុងពួកអ្នករាល់គ្នា ដែលកោតខ្លាចដល់ព្រះអើយ ទ្រង់បានធ្វើព្រះបន្ទូលពីសេចក្តីសង្គ្រោះនេះ មកដល់អ្នករាល់គ្នា (កិច្ចការ១៣:២៤-២៦) ។

អ្នកស្រុកនៅក្រុងអាន់ទីយ៉ូក ធ្លាប់ឮដំណឹងអំពីលោកយ៉ូហាន-បាទីស្ត។ ឥឡូវ សារឹកប៉ុលមានប្រសាសន៍អំពីសាច់រឿង ដែលជ្រៅជាងរឿងដែលអ្នកស្រុកធ្លាប់ដឹង រួចហើយ។

^{២៧} ជឿតដោយព្រោះពួកមនុស្សនៅក្រុងយេរូសាឡិម ព្រមទាំងពួក

មេរបស់គេមិនបានស្គាល់ទ្រង់ទេ ក៏មិនបានយល់សេចក្តីទំនាយ
របស់ពួកហោរា ដែលគេមើលរាល់តែថ្ងៃឈប់សំរាកដែរ បានជា
គេធ្វើសំរេចតាមសេចក្តីទំនាយនោះឯង ដោយគេបានកាត់
ទោសដល់ទ្រង់ ^{២៨} ហើយទោះបីគេរកហេតុអ្វីនឹងសំឡាប់ទ្រង់
មិនបានក៏ដោយ គង់តែគេសូមអង្វរដល់លោកពិឡាត់ ឱ្យបាន
សំឡាប់ទ្រង់ដែរ (កិច្ចការ១៣:២៧-២៨) ។

សារឹកប៉ុលបរិយាយអំពីប្រវត្តិសាស្ត្រ រួចហើយលោកចង្អុលបង្ហាញថា ព្រះ
អម្ចាស់យេស៊ូវដែលទ្រង់យាងមកប្រសូតនោះ គឺទ្រង់ប្រសូតដើម្បីបំពេញអស់ទាំង
សេចក្តីទំនាយនានា ដែលពួកហោរាទាយទុក។ សាសន៍យូដាចូលចិត្តនិយាយអំពីទំនាយ
ដែលថាព្រះសង្គ្រោះយាងមកណាស់ តែគេមិនយល់អំពីបទទំនាយដែលគេនិយាយ
នោះទេ។

^{២៩} ក្រោយដែលគេធ្វើសំរេចគ្រប់សេចក្តី ដែលចែងទុកពីទ្រង់រួច
ហើយ នោះគេក៏យកទ្រង់ចុះពីឈើឆ្កាងមកបញ្ចុះក្នុងផ្នូរ ^{៣០} តែ
ព្រះបានប្រោសឱ្យទ្រង់មានព្រះជន្មរស់ពីស្លាប់ឡើងវិញ ^{៣១} ហើយ
ទ្រង់លេចមក ឱ្យពួកអ្នកដែលបានឡើងពីស្រុកកាលីឡេ មកឯ
ក្រុងយេរូសាឡិមជាមួយនឹងទ្រង់ បានឃើញជាយូរថ្ងៃ អ្នកទាំង

គន្លឹះវិវិស្សសាស្ត្រប្រព័ន្ធព្រះគន្លឹះ

នោះជាស្នេហាបន្ទាល់ពីទ្រង់ដល់ពួកជនទាំងឡាយ (កិច្ចការ១៣: ២៩-៣១)។

សាវ័កប៉ូលអធិប្បាយដំណឹងល្អរបស់ព្រះអម្ចាស់យេស៊ូវគ្រីស្ទ។ ឯដំណឹងល្អដែលលោកអធិប្បាយនោះ គឺជាបេះដូងនៃព្រះគម្ពីរសញ្ញាថ្មីទាំងមូល។ ដំណឹងល្អដែលសាវ័កប៉ូលអធិប្បាយ គឺសេចក្តីសុគតនិងការរស់ឡើងវិញ នៃព្រះអម្ចាស់យេស៊ូវគ្រីស្ទ។ សេចក្តីនេះ គឺជាបេះដូងនៃដំណឹងល្អ។ បើលោកមិនអធិប្បាយអំពីដំណើរនោះទេ លោកអ្នកមិនបានជ្រាបដំណឹងល្អឡើយ។ សាវ័កប៉ូលនិងសាវ័កពេត្រុស អធិប្បាយសេចក្តីដូចគ្នា គឺលោកសង្កត់ធ្ងន់ទៅលើសេចក្តីសុគត និងការរស់ឡើងវិញរបស់ព្រះអម្ចាស់យេស៊ូវគ្រីស្ទ។ សេចក្តីអធិប្បាយរបស់លោកទាំងពីរមិនមានទំនាស់អ្វីជាមួយនឹងគ្នាទេ។

^{៣២} យើងខ្ញុំក៏ប្រាប់ដំណឹងល្អនេះ ដល់អ្នករាល់គ្នា គឺជាសេចក្តីសន្យាដែលបានតាំងនឹងពួកព្រះយេស៊ូវ កោយើងថា ^{៣៣} ព្រះបានធ្វើសំរេចតាមសេចក្តីសន្យាទ្រង់ ដល់យើងជាពូជនៃពួកព្រះយេស៊ូវនោះហើយ ដោយទ្រង់បានប្រោសឱ្យព្រះយេស៊ូវមានព្រះជន្មរស់ឡើងវិញ ដូចមានសេចក្តីថែទាំមក ក្នុងទំនុកដំកើងបទទី២ថា “ឯងជាកូនអញ អញបានបង្កើតឯងនៅថ្ងៃនេះ” (កិច្ចការ១៣:៣២-៣៣)។

សេចក្តីដែលចែងនៅក្នុងខាងលើ ដកស្រង់ចេញពីក្នុងគម្ពីរទំនុកដំកើង
២:៧។ បទគម្ពីរនេះសំដៅទៅលើព្រះអម្ចាស់យេស៊ូវ រស់ពីសុគតឡើងវិញ។

^{៣៤} ហើយដែលព្រះបានប្រោសឱ្យទ្រង់មានព្រះជន្មរស់ពីស្លាប់ឡើង
វិញ ដើម្បីមិនឱ្យទ្រង់ត្រឡប់ទៅឯសេចក្តីពុករលួយទៀតឡើយ
នោះទ្រង់មានបន្ទូលដូច្នោះថា “អញនឹងផ្តល់សេចក្តីមេត្តាករុណា
ស្មោះត្រង់ ដែលឱ្យដល់ដារីខ ដល់ឯងរាល់គ្នាដែរ” ^{៣៥} ហេតុដូច្នោះ
បានជាទ្រង់មានបន្ទូលក្នុងបទ១ទៀតថា “ទ្រង់មិនទុកឱ្យអ្នក
បរិសុទ្ធនៃទ្រង់ ឃើញសេចក្តីពុករលួយឡើយ” (កិច្ចការ១៣:
៣៤-៣៥)។

សាវ័កប៉ូលពង្រីកខ្លឹមសារនៃការរស់ឡើងវិញ របស់ព្រះអម្ចាស់យេស៊ូវគ្រីស្ទ។

^{៣៦} រីឯហ្វូងដារីខ កាលទ្រង់បានធ្វើការងារចំពោះមនុស្ស ជំនាន់
ទ្រង់ តាមព្រះហឫទ័យព្រះ រួចស្រេចហើយ នោះក៏ផ្តល់កំទៅ
ហើយបានប្រមូលទៅមូលនឹងពួកពុទ្ធកេតទ្រង់ ក៏ឃើញសេចក្តី
ពុករលួយដែរ ^{៣៧} តែព្រះអង្គនោះ ដែលព្រះបានប្រោសឱ្យរស់
ឡើងវិញ ទ្រង់មិនបានឃើញសេចក្តីពុករលួយឡើយ ^{៣៨} ដូច្នោះ

អ្នករាល់គ្នា ជាបងប្អូនអើយ សូមជ្រាបថា ដែលមានសេចក្តី
ប្រោសឱ្យរួចពីបាប បានប្រកាសប្រាប់ដល់អ្នករាល់គ្នា នោះគឺ
ដោយសារព្រះអង្គនោះឯង^{៣៩} មួយទៀត ដោយសារទ្រង់ អស់
អ្នកណាដែលជឿ បានរាប់ជាសុចរិត រួចពីគ្រប់ការទាំងអស់
ដែលពុំអាចនឹងបានរាប់ជាសុចរិត ដោយសារក្រឹត្យវិន័យលោក
ម៉ូសេបានឡើយ (កិច្ចការ១៣:៣៦-៣៩)។

ឥឡូវនេះ លោកសម្រេចចំណុចរបស់លោកបន្តិចៗម្តង។ លោកពន្យល់ថា ការ
ជឿលើសេចក្តីសុគតនឹងការរស់ឡើងវិញនៃព្រះអម្ចាស់យេស៊ូវ មានសារៈសំខាន់
សម្រាប់ព្រលឹងរបស់មនុស្សគ្រប់រូប។ លុះលោកសម្រេចចំណុចនេះរួចហើយ លោក
ទូន្មានដល់អ្នកស្តាប់ថា លោកអ្នកត្រូវសម្រេចចិត្តជឿដល់ព្រះអម្ចាស់យេស៊ូវគ្រីស្ទ
ក្នុងពេលនេះចុះ។

^{៤០} ដូច្នេះ ត្រូវប្រយ័ត ក្រែងអ្នករាល់គ្នាកើតមានសេចក្តី ដែលពួក
ហោរាបានទាយទុកថា ^{៤១} នៃ អស់អ្នកដែលមើលងាយអើយ ចូរ
រាំងច្បល់ ហើយវិនាសទៅចុះ ដ្បិតអញធ្វើការ១នៅជំនាន់ឯង
រាល់គ្នា គឺជាការដែលឯងរាល់គ្នាមិនព្រមជឿឡើយ ទោះបីមាន
គេប្រាប់មកឯងរាល់គ្នាក៏ដោយ” (កិច្ចការ១៣:៤០-៤១)។

លោកធ្វើការអំពាវនាវដល់អ្នកស្តាប់ទាំងអស់ សូមកុំអោយបដិសេធដំណឹងល្អ ដែលលោកអធិប្បាយនេះឡើយ។

កាលពួកសាសន៍យូដា បានចេញពីសាលាប្រជុំទៅហើយ នោះពួក សាសន៍ដទៃ ក៏សូមឱ្យប៉ុលអធិប្បាយតាមសេចក្តីទាំងនោះ នៅថ្ងៃ ឈប់សំរាកមួយក្រោយទៀត (កិច្ចការ១៣:៤២) ។

ក្រោយដែលបានឮសេចក្តីបង្រៀនរបស់សាវ័កប៉ុលហើយ ពួកសាសន៍ដទៃ សូមអោយលោកអធិប្បាយរឿងដដែលនេះនៅថ្ងៃបរិសុទ្ធលើកក្រោយ។

^{៤៣} កាលពួកអ្នកប្រជុំនោះបានបែកចេញពីគ្នាទៅ នោះមានពួក សាសន៍យូដា នឹងពួកចូលសាសន៍ជាច្រើនដែលមកថ្វាយបង្គំ គេ ដើរតាមប៉ុល នឹងបាណាបាស ដែលទូន្មានឱ្យគេកាន់ខ្ជាប់ក្នុង ព្រះគុណនៃព្រះ ^{៤៤} ដល់ថ្ងៃឈប់សំរាកក្រោយ នោះពួកអ្នកក្រុង ស្ទើរតែទាំងអស់ ក៏មកប្រជុំគ្នា ដើម្បីនឹងស្តាប់ព្រះបន្ទូល (កិច្ចការ ១៣:៤៣-៤៤) ។

ក្នុងរយៈពេលពេញមួយសប្តាហ៍ មនុស្សនៅទីក្រុងប៉ាផុស នាំគ្នាពិចារណា

ហើយចេះតែនិយាយអំពីដំណឹងល្អដែលសារីកប៉ូលទើបនឹងបង្រៀន។ ដូច្នោះ ហើយបាន
ជានៅថ្ងៃឈប់សម្រាកលើកក្រោយ មនុស្សស្ទើរទាំងអស់នៅក្នុងទីក្រុងនាំគ្នាទៅសាលា
ប្រជុំ ដើម្បីស្តាប់សេចក្តីអធិប្បាយរបស់សារីកប៉ូលម្តងទៀត។

**តែកាលពួកសាសន៍យូដាបានឃើញមនុស្សទាំងហ្វូងដូច្នោះ នោះ
កើតមានចិត្តពេញដោយសេចក្តីច្រណែន ហើយក៏ភ្លើយទទឹង
ទាស់នឹងសេចក្តី ដែលប៉ូលអធិប្បាយនោះ ទាំងជំនះ ហើយ
ប្រមាថផង (កិច្ចការ១៣:៤៥) ។**

ឥឡូវនេះ បន្ទាប់ពីឃើញថា មនុស្សជាច្រើនជឿដល់ដំណឹងល្អ អ្នកដឹកនាំ
សាសនានៅក្នុងសាលាប្រជុំ គេធ្វើសកម្មភាពប្រឆាំងជាមួយនឹងសារីកប៉ូល ហើយនឹង
បាណាបាសចម្រុះតែម្តង។

**“ប៉ូលប៉ូល នឹងបាណាបាសនិយាយដោយក្លាហានថា មុខគួរ
ឱ្យយើងខ្ញុំថ្លែងប្រាប់ព្រះបន្ទូល ដល់អ្នករាល់គ្នាជាមុនដំបូង ប៉ូល
ដោយព្រោះអ្នករាល់គ្នាបោះបង់ចោលព្រះបន្ទូលនោះ ហើយជំនុំ
ជំរះកាត់ទោសដល់ខ្លួនឯងថា មិនគួរនឹងទទួលបានជីវិតនៅអស់
កល្បជាតិពូនោះទេ ហេតុដូច្នោះបានជាយើងខ្ញុំបែរទៅឯពួក**

សាសន៍ដទៃវិញ “ ជឿព្រះអម្ចាស់ ទ្រង់បានបង្ហាត់មកយើងខ្ញុំ ដូច្នេះថា “អញបានតាំងឯងសំរាប់ជាពន្លឺដល់សាសន៍ដទៃ ដើម្បី ឱ្យឯងបានសំរាប់ជាសេចក្តីសង្គ្រោះដល់ចុងផែនដីបំផុត” “ កាល ពួកសាសន៍ដទៃបានឮដូច្នោះ នោះគេមានសេចក្តីអំណរ ហើយ ក៏សរសើរព្រះបន្ទូលនៃព្រះអម្ចាស់ ចំណែកអស់អ្នកដែលត្រូវបាន ជីវិតអស់កល្បជានិច្ច នោះក៏បានជឿ “ ឯព្រះបន្ទូលនៃព្រះអម្ចាស់ បានផ្សាយសុសសាយទូទៅពេញក្នុងស្រុកនោះ (កិច្ចការ១៣: ៤៦-៤៩) ។

ហេតុការណ៍ដដែលនេះ កើតឡើងជាយូរឆ្នាំមកហើយ។ ដំណឹងល្អត្រូវទៅ ដល់សាសន៍យូដាជាមុនសិន។ លុះដល់សាសន៍នេះបដិសេធ សាសន៍ដទៃមានឱកាស ឮដំណឹងល្អរបស់ព្រះអម្ចាស់យេស៊ូវគ្រីស្ទ។

តែពួកសាសន៍យូដាគេញះញង់ពួកស្ត្រីអ្នកមុខអ្នកការ ដែលមក ថ្វាយបង្គំ នឹងពួកអ្នកជំនាន់ក្នុងទីក្រុងនោះ បណ្តាលឱ្យមានសេចក្តី បៀតបៀន ដល់ប៉ុល នឹងពាណាចារ្យ ក៏ដេញអ្នកទាំង២នោះ ចេញពីស្រុកគេទៅ (កិច្ចការ១៣:៥០) ។

ឥឡូវ គេនាំគ្នាបណ្តេញលោកបាណាបាស ហើយនឹងសារឹកប៉ុលចេញពីទីក្រុង
របស់គេ។

**៥១ ដូច្នេះ អ្នកទាំង២ក៏រលាស់ចូលដីពិជើងចេញទៅនឹងគេ រួច
ចេញទៅក្នុងក្រុងអីកូនាម ៥២ ឯពួកសិស្ស គេមានចិត្តពេញដោយ
សេចក្តីអំណរ ហើយនឹងព្រះវិញ្ញាណបរិសុទ្ធ (កិច្ចការ១៣:
៥១-៥២) ។**

អ្នកដែលបានជឿដល់ព្រះអម្ចាស់យេស៊ូវ មានចិត្តរីករាយសប្បាយ ពីព្រោះគេ
បានពេញជាព្រះវិញ្ញាណបរិសុទ្ធ។

យើងស្នេះការសិក្សាគម្ពីរកិច្ចការត្រឹមណោះសិនចុះ។ ទំរាំយើងជួបគ្នាលើក
ក្រោយ សូមព្រះជាម្ចាស់ប្រទានពរដ៏ធំឧត្តម ដល់លោកអ្នកបងប្អូនគ្រប់ៗគ្នា។ “ដើរជា
មួយនឹងព្រះ ពិតជាប្រទះនឹងព្រះយេស៊ូវជាមិនខាន!”